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PROTOKÓŁ NR VIII/2019 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 9 maja 2019r. 

 

Na  stan 15 radnych obecnych było 15 radnych. 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12:00 Przewodniczący K. Kozina, który  po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż w dniu 6.05.2019r. wpłynął wniosek Wójta 

Gminy Damnica o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie nadania 

honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica”. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały? 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne i ogłosił wynik głosowania. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek wójta Gminy Damnica o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał          

w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica”. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

 

Przewodniczący K.Kozina stwierdził, że w głosowaniu imiennym wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad projektów uchwał w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla 

Gminy Damnica” został przyjęty. 

 

Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
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2. Ślubowanie radnego wybranego w wyborach uzupełniających do Rady Gminy Damnica      

w dniu 28 kwietnia 2019r. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o realizacji interpelacji i wniosków radnych zgłoszonych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja na temat planowanych remontów dróg gminnych i powiatowych w 2019 roku. 

6. Informacja o bieżącej realizacji inwestycji gminnych. 

7. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1139G                   

w miejscowości Damnica w kierunku miejscowości Mianowice". 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019 rok. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2019-2025. 

10. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Damnica. 

11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

pobieranych przez uczelnie oraz ustalenia specjalności i form kształcenia objętych 

dofinansowaniem w 2019 r. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2019 – 2021 w Gminie Damnica. 

13. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia 

ścieków na terenie Gminy Damnica. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz              

z udziałem w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, po uprzednim zniesieniu 

służebności przesyłu. 

16. Projekt uchwały w sprawie przygotowania przez Wójta Gminy Damnica projektu uchwały 

ustalającej "Zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic 

reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń". 

17. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego dotyczącego wyborów 

sołtysa Sołectwa Łebień. 

18. Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica”. 

19. Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica”. 

20. Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica”. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji tj.  28 marca 2019r. 

został sporządzony, podpisany i opublikowany w BIP Urzędu Gminy Damnica. 
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Ad. 2 

Przewodniczący K.Kozina poinformował, iż w dniu 28 kwietnia 2019r. odbyły się wybory 

uzupełniające do Rady Gminy Damnica w okręgu wyborczym nr 15. 

Radnym w tym okręgu wybrany został Pan Patryk Pałucki. 

 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Damnicy Pani Zofia Kostrzewa wręczyła 

Panu Patrykowi Pałuckiemu zaświadczenia o wyborze na radnego . 

 

Przewodniczący K.Kozina odczytał treść roty ślubowania. 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 

i jej mieszkańców" 

 

Pan Patryk Pałucki wypowiedział słowa „Ślubuję”. 

 

Z chwilą złożenia ślubowania Pan Patryk Pałucki objął mandat radnego Rady Gminy 

Damnica. 

 

Ad. 3 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z pracy w okresie międzysesyjnym. 

I. Zadania realizowane w zakresie inwestycji: 

1. Ogłoszony został przetarg na zadanie pn. „Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej             

w miejscowości Łojewo”. Czas na składanie ofert mija    15 maja 2019 r. Termin 

realizacji zamówienia do 23 września 2019 r.  

2. Wykonano utwardzenie terenu pod wiatą w Łojewie - koszt 4000,00 zł. Zadanie 

realizowane ze środków funduszu sołeckiego. 

3. Podpisano umowę na dokumentację techniczną przebudowy szkoły w Damnicy na 

potrzeby żłobka, koszt 11 070,00 zł termin wykonania 14 dni po uzyskaniu decyzji            

o warunkach zabudowy. 

4. Podpisano umowę na wykonanie ogrodzenia na boisku w Łebieniu, koszt 9 543,25 zł, 

termin wykonani do 17 maja 2019 r. 

5. Zamówiono stół betonowy do ping ponga do zamontowania przy szkole w Damnicy 

(zaplanowane ze środków funduszu soleckiego), koszt 5 828,00 zł, termin realizacji do     

13 maja 2019r. 

6. Powierzono do realizacji dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Damnicy przebudowę 

dróg gminnych. W pierwszej kolejności wykonana zostanie przebudowa drogi                  

w Dąbrówce do przepompowni ścieków i w  Damnie w kierunku młyna. 

7. Wykonany został parking przy budynku Urzędu Gminy  z pyt drogowych na miejscy 

byłego budynku gospodarczego. Inwestycja została  wykonana i sfinansowana została 

przez inwestora powstającej elektrowni wiatrowej. W przyszłym tygodniu nastąpi 

sprzątanie terenu, wywiezienie sprzętu Zakładu Komunalnego oraz malowanie linii 

parkingowych. 
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8. Mając na bezpieczeństwo osób i mienia przebywających na boisku w Damnicy oraz 

udogodnienia w parkowaniu i  przemieszczaniu się pojazdów podczas imprez gminnych  

zamontowana została dodatkowa brama ( brama ewakuacyjna)   z furtką dla pieszych. 

9. Wykonano utwardzenie parkingu przy ulicy Leśnej w Damnicy. 

10. Wykonano remont mieszkania komunalnego przy ulicy Witosa 17 w Damnicy. Obecnie 

trawa remont mieszkania przy ulicy Witosa 1. 

11. Złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska z prośbą                   

o dofinansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Łojewie całkowita wartość 

projektu zgodnie z kosztorysami wynosi 429 667,00 zł. 

12. Uchwałą Sejmiku Województwa Pomorskiego przyznano Gminie Damnica 

dofinansowanie w wysokości 10 000,00 zł do budowy wiaty biesiadnej w miejscowości 

Karżniczka w ramach programu „Aktywne Sołectwo Pomorskie 2019”.  

13. W ramach poprawy estetyki miejscowości Damno i Damnica wykonano nasadzenia drzew 

i roślin wieloletnich. . Nasadzino 25 sztuk drzew gatunku wiśnia osobliwa szczepionych 

na wysokości 2 m. oraz kwiaty (bratki) w ilości 200 szt. 

14. W dniu 18 kwietnia 2019 r. podpisano akt notarialny z firmą ENERGA – OPERATOR 

S.A. na ustanowienie służebności przesyłu na działkach: nr 233/31 i nr 229/51 obręb 

Damnica Leśnictwo, nr 182/19 obręb  Damnica, nr 5/10 obręb Łebień. 

15. Gmina Damnica złożyła wniosek w konkursie grantowym w zakresie ochrony pszczół       

i tworzenia bazy pokarmowej. Wniosek złożono do organizatora konkursu – Fundacji „Za 

grami, za lasami”. Kluczowym efektem będzie posadzenie roślin przyjaznych pszczołom. 

Aplikowana kwota 6.400 zł. Ogłoszenie wyników nastąpi w dniu 5 czerwca 2019r. 

II. Informacje: 

1. W dniu 30 marca 2019 r. w Centrum Edukacji i Kultury w Damnicy odbyła się 

uroczystość pięćdziesięciolecia pożycia małżeńskiego czterech par małżeńskich z terenu 

Gminy Damnica. Jubilaci zostali odznaczeni medalami nadanymi przez Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej. Jubilatom wręczono także listy gratulacyjne, upominki              

i kwiaty. 

2. W dniu 1 kwietnia 2019r. w Starostwie Powiatowym w Słupsku odbyło się kolejne 

spotkanie samorządowców (Konwent wójtów i burmistrzów) powiatu słupskiego. 

Głównymi tematami spotkania były:  powołanie Subregionalnego Zespołu Roboczego ds. 

opracowania Strategii Rozwoju Województwa Pomorskiego 2030 oraz opieka nad dzikimi 

zwierzętami na terenie gmin powiatu słupskiego. 

3. W Centrum Edukacji Regionalnej w Słupsku odbyła się wystawa malarstwa mieszkanki 

miejscowości Budy Pani Stanisławy Luhm. Tematem przewodnim prac Pani Stanisławy 

jest przyroda. 

4. W Zespole Szkół w Damnicy odbył się Międzygminny Przegląd Piosenki Kaszubskiej 

W tym roku zaprezentowały się szkoły z Damnicy, Damna, Zagórzyc i Głobina. 

Uczniowie zaprezentowali piosenki i tańce w stylu kaszubskim, które wprowadziły 

publiczność w doskonały nastrój. 

5. Dnia  5 kwietnia 2019 r. w sali widowiskowej Centrum Edukacji i Kultury w Damnicy, 

odbył się  VIII Powiatowy Przegląd Poezji Śpiewanej. Po raz pierwszy ufundowano 

nagrodę Wójta Gminy, którą otrzymała Nikola Kędra z gminy Potęgowo.  
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6. Wójt Gminy po raz kolejny spotkał się z młodymi, utalentowanymi mieszkańcami gminy, 

którzy odnoszą sukcesy w sporcie promując tym samym Gminę Damnica. 

Krystian Wiśniewski „Wiśnia” na co dzień jest uczniem słupskiego ekonomika                  

a popołudniami poświęca się swojej pasji –  trenuje  w Klubie MMAtaleo w Słupsku pod 

okiem trenera Pawła Kawałko. Pomimo młodego wieku i stażu jako zawodnik MMA, ma 

na swoim koncie same sukcesy – 23 zwycięstwa w amatorskim MMA. 

Tomasz Domański mentor, trener, zawodnik w jednej osobie.  Pasjonuje się nietypową 

dyscypliną sportową „Trójbojem siłowym klasycznym”. Swoją przygodę ze sportem 

siłowym zaczął 12 lat temu w damnickiej siłowni, w chwili obecnej trenuje w Aktywnej 

Fabryce w Słupsku. Do treningów motywuje się sam, odnosząc przy tym same sukcesy: 

– II miejsce na mistrzostwach Polski, 

– Wicemistrzostwo Polski juniorów w 2015 r. 

– Wicemistrzostwo Akademickich Mistrzostw Polski Uczelni Technicznych w 2016 r. 

– III miejsce na Mistrzostwach Polski do 100 kg w kwietniu 2019 r. 

7. W dniu 06 kwietnia 2019 r. w Szkole Podstawowej w Damnie odbył się finał VIII 

Wojewódzkiego Konkursu Piosenki „Rytm i Melodia”. Zmagania konkursowe 

poprzedziło uroczyste wręczenie dyplomów i statuetek dla zwycięzców dwóch 

towarzyszących konkursów tj.  Wojewódzkiego Konkursu Poetyckiego „Rytm i Melodia” 

oraz Wojewódzkiego Konkursu Plastycznego „Rytm i Melodia”. 

8. W dniach 8 – 26 kwietnia 2019r. (Szkoła w Zagórzycy: 8-19.04.2019r.; Szkoły w Damnie 

i Damnicy; 8-26.04.2019r.) odbył się strajk  nauczycieli we wszystkich jednostkach 

oświatowych na terenie naszej gminy. Dziękuję dyrektorom szkół za wysiłek                    

w organizacji funkcjonowania jednostek, w tym zapewnienie przeprowadzenia 

egzaminów zewnętrznych. Dziękuję dyrektorowi CEiK  za wysiłek w organizacji zajęć 

przedszkolnych. 

9. Dnia 18 kwietnia odbyło się kolejne  spotkanie, tym razem  w Damnicy                              

z przedstawicielami i projektantami „Polska Spółka Gazownictwa” z Koszalina, w   

sprawie tegorocznych inwestycji na terenie gminy. Do końca roku do sieci gazowej 

zostaną podłączeni mieszkańcy Wielogłów i Sąborza. Dziękuję Panu radnemu Łukaszowi 

Malinowskiemu za aktywny udział w konsultacjach z projektantami sieci. 

10. W dniach 10, 11 i 12 kwietnia 2019 r. w szkołach na terenie gminy odbyły się egzaminy 

dla uczniów klas ósmych, natomiast w dniach 15, 16 i 17 kwietnia br. przeprowadzone 

zostały egzaminy gimnazjalne. 

11. Dnia 24 kwietnia 2019 r.  na stadionie w Damnicy odbył się piknik integracyjny 

„BAWMY SIĘ RAZEM, BO UŚMIECH DAJE RADOŚĆ” zorganizowany przez radę 

rodziców z Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Damnicy, współorganizatorem była 

Gmina Damnica  W programie pikniku wystąpili m.in. Michał Wiśniewski, Jacek Dymek 

(Polski Elvis Presley), Patrycja Pałucka i Danielo, Zespół Exaited, Zespół Verba, 

Karramba. W trakcie pikniku przeprowadzono licytację na rzecz uczniów SOSW             

w Damnicy. 

12. Dnia 24 kwietnia w Karżnicy gmina Potęgowo odbyło się otwarcie Centrum Promocji 

Produktu Lokalnego, w którym wziął udział wójt gminy Damnica. 
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13. Dnia 28 kwietnia 2018 r. odbyły się wybory uzupełniające do Rady Gminy Damnica 

w okręgu nr 15 (Domaradz, Stara Dąbrowa). Radnym w tym okręgu został wybrany 

Pan Patryk Pałucki. 

14. Dnia 30 kwietnia 2019r w Damnicy odbyło się spotkanie z prezesem PKS w sprawie 

nowej sieci połączeń autobusowych oraz dojazdów szkolnych. 

15. Dnia 7 maja 2019r w Słupsku odbyło się spotkanie wójta gminy z Marszałkiem 

Województwa Pomorskiego Mieczysławem Struk .Rozmawialiśmy o strategicznych 

inwestycjach dla województwa pomorskiego, które są również ważne dla Gminy 

Damnica, m.in.: o planowanej trasie S6, o modernizacji lini kolejowej 202 , a przede 

wszystkim o przystanku kolejowym w  Łebieniu. Marszałek popiera  nasze oczekiwania    

i będzie wspierał tę inwestycję 

16. Dnia 8 maja 2019r . w Starostwie Powiatowym w Słupsku odbyło się kolejne spotkanie 

samorządowców (Konwent wójtów i burmistrzów) powiatu słupskiego. Głównymi 

tematami spotkania była: współpraca Rządu RP z samorządami powiatu słupskiego,        

w  dyskusji wziął udział członek Stałego komitetu Rady Ministrów Piotr Muller, 

współpraca z Wojewódzkim Szpitalem Specjalistycznym w Słupsku oraz informacje        

z posiedzenia Zespołu ds. transportu zbiorowego.  

17. Dnia 8 maja w Damnicy odbyło się spotkanie posła Piotra Mullera z mieszkańcami naszej 

gminy, min.: omawiano program pomocy rządu w obszarach drogownictwa, komunikacji 

i szkolnictwa. Wójt gminy rozmawiał również  o pomocy rządu w   budowie dróg 

gminnych. 

18. W miesiącu marcu i kwietniu br. odbyły się zebrania wiejskie w 11 sołectwach, na których 

dokonano wyboru sołtysa i rady sołeckiej na kadencję 2019 - 2024: 

1) w sołectwie Mianowice sołtysem  została Pani Karolina Sobierańska, 

2) w sołectwie Sąborze sołtysem został Pan Łukasz Malinowski, 

3) w sołectwie Wielogłowy sołtysem została Pani Katarzyna Tylka, 

4) w sołectwie Budy sołtysem został Pan Tomasz Łoś, 

5) w sołectwie Bięcino sołtysem została Pani Barbara Mączka, 

6) w sołectwie Karzniczka sołtysem został Pan Piotr Remus, 

7) w sołectwie Łojewo sołtysem został Pan Andrzej Dziemiańczyk, 

8) w sołectwie sołectwo Świtały sołtysem została Pani Halina Konkol, 

9) w sołectwie Bobrowniki sołtysem został Pan Wojciech Wilkowski, 

10) w sołectwie Strzyżyno sołtysem został Pan Andrzej Maciąg, 

11) w sołectwie Dąbrówka sołtysem został Pan Władysław Francuz. 

Gratuluję sołtysom i radom sołeckim wyboru. Życzę dobrej współpracy i wielu sukcesów. 

Dziękuję byłym sołtysom: Panu Marcinowi Jarzmickiemu, Pani Renacie Drozd,                 

Panu Andrzejowi Michalskiemu, Panu Bogdanowi Piskuła za wkład pracy i zaangażowanie 

na rzecz społeczności swojego sołectwa i  Gminy Damnica w pełnieniu funkcji sołtysa 

minionej kadencji. 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/mieczyslawstruk?__tn__=KH-R&eid=ARCo2bTM0L685Af43F-qLjsIxmncgeGXHA6_cQI5KpyPYgDLXluEvlqKxfKgyJe7KnYwAx69v7z9lPym&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARAXeoZpWirGmMYZtWuofnAPU3BcQ4yIzsh4eH2PKenVsWIdoTMZawWoRaGEodD0pMk2t1JFc42_zy21qZOpeZ3S_ph5Tu9h6GOurT05qwdYGhYW2pSrRyv8ZctOPnmGc7EFkPyRTCUgZTLwieCAcMFZnWz9wEATbu0NVj64ge_vcXRsv_Epblnz2ULrETh4ClJx6eAkvflzlnoD74bmDy-t01V8u6r_fppP5o3A-PkS6ViwG5OyJ4gHyIEBgQngtuhs2hbW2lGObO4MGncWz88pYpKbCI6usCwzriY4G3QEIxKrQg4mq-e06f2bB1OW6hVtq_p-wNmnreMvNr9e9Sp_pQ


7 
 

Ad. 4 

Informacja z realizacji wniosków radnych i sołtysów zgłoszonych na poprzednich sesjach 

oraz w okresie międzysesyjnym. 

I. Wnioski przekazane do realizacji Wójtowi Gminy: 

1. Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku o poprawę stanu nawierzchni drogi 

powiatowej nr 1141G na odcinku Strzyżyno – Głuszyno oraz odcinka drogi powiatowej 

przez miejscowość Stara Dąbrowa. 

Wójt Gminy pismem z dnia 30 marca 2019r. wystąpił do Zarządu Dróg Powiatowych             

w Słupsku o poprawę stanu nawierzchni wnioskowanych odcinków dróg powiatowych. 

Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku pismem z dnia 17 kwietnia 2019r. poinformował, iż na 

wnioskowanych odcinkach dróg powiatowych został wykonany remont cząstkowy 

nawierzchni. 

2. W planie inwestycyjnym Gminy Damnica na rok 2020 ująć instalację lampy wzdłuż placu 

rekreacyjnego w miejscowości Bięcino oraz oświetlenie w miejscowości Mrówczyno przy 

drodze prowadzącej do tzw. leśniczówki. 

Wójt Gminy pismem z dnia 8 kwietnia 2019r. potwierdził zasadność ujęcia w planach 

inwestycyjnych oświetlenia w miejscowościach Bięcino i Mrówczyno. Jednocześnie 

poinformował, iż realizacja zadań będzie następowała sukcesywnie w miarę posiadanych 

środków finansowych. 

3. Wykonać prace porządkowe w miejscowościach: Bięcino, Mrówczyno i Świecichowo. 

Wójt Gminy pismem z dnia 4 kwietnia 2019r. wystąpił do Zakładu Gospodarki Komunalnej    

w Damnicy o wykonanie prac porządkowych w miejscowościach Bięcino, Mrówczyno                  

i Świecichowo. 

4. Do czasu wybudowania chodnika wzdłuż wąwozu w miejscowości Łojewo rozpatrzyć 

możliwość wyznaczenia alternatywnej drogi przez działki nr 7/12, 7/8 i 7/9. 

Wójt Gminy pismem z dnia 24 kwietnia 2019 r. poinformował, że w przedmiotowej 

lokalizacji nie jest możliwe wyznaczenie ścieżki. Zasadnym byłoby skierowanie ruchu 

pieszych w miejsce oddalone od drogi, jednak nie ma możliwości przeprowadzenia 

jakichkolwiek prac w proponowanym miejscu. Zarówno brak prawa do dysponowania 

nieruchomością (działki Skarbu Państwa – Lasów Państwowych oraz działka prywatna) jak       

i niekorzystne warunki terenowe (duże różnice terenu) uniemożliwiają wykonanie prac we 

wskazanym terenie. Temat alternatywnego przejścia – połączenia między obiema częściami 

wsi będzie jeszcze analizowany i konsultowany z mieszkańcami, aby wypracować najlepsze 

rozwiązanie. 

5. Wystąpić do Zarządu dróg Powiatowych w Słupsku o wyrażenie zgody na przycięcie 

gałęzi drzew przy drodze powiatowej na odcinku Skibin-Łebień we własnym zakresie 

przez sołectwa Bobrowniki i Łebień. 

Wójt Gminy pismem z dnia 12 kwietnia 2019r. wystąpił do Zarządu Dróg Powiatowych         

w Słupsku o rozpatrzenie zgłoszonego wniosku. 

Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku pismem z dnia 25 kwietnia 2019r. poinformował, iż 

wyraża zgodę na przeprowadzenie cięć pielęgnacyjnych drzew oraz wycinkę zakrzaczeń na 

wnioskowanym odcinku drogi 

6. Ustawić wiatę na przystanku autobusowym w miejscowości Łojewo w kierunku do 

Główczyc. 
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Wójt Gminy pismem z dnia 26 kwietnia 2019r. poinformował, iż na rok bieżący zaplanowano 

zakup i montaż wiaty przystankowej w Łojewie. Prace będą prowadzone przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Damnicy. 

7. W planie inwestycyjnym Gminy Damnica na 2020 rok ująć budowę chodnika                     

w miejscowości Mrówczyno. 

Wójt Gminy pismem z dnia 26 kwietnia 2019r. poinformował, iż na chwilę obecną nie ma 

potwierdzenia, aby inwestycja budowy chodnika w Mrówczynie była planowana na kolejny 

rok w budżecie Powiatu Słupskiego. Jeżeli Zarząd Powiatu zabezpieczy środki finansowe      

w swoim budżecie, Wójt Gminy wystąpi do Rady Gminy o współfinansowanie zadania. 

8. Rozpatrzyć możliwość podjęcia działań w kierunku poprawy stanu infrastruktury 

drogowej w obrębie ulicy Leśnej w Damnicy. 

Wójt Gminy pismem z dnia 1 kwietnia 2019r. poinformował, że do dnia 15.04.2019r. zostanie 

złożony wniosek o dofinansowanie dla przebudowy ulicy Leśnej. Planowany we wniosku 

termin rozpoczęcia przebudowy określa się na czwarty kwartał 2019r. Zadanie zgodnie          

z dokumentacją projektową będzie realizowane pod warunkiem uzyskania dofinansowanie.    

W przypadku negatywnej oceny wniosku droga będzie systematycznie remontowana              

w ramach bieżącego utrzymania. 

9. Rozważyć możliwość wykonania przyłącza do sieci kanalizacyjnej budynku przy ulicy 

Witosa 19 w Damnicy. 

Wójt Gminy pismem z dnia 1 kwietnia 2019r. poinformował, że prowadzona jest analiza 

celowości wykonania przyłącza budynku do gminnej sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. 

Ekonomicznie bardziej uzasadnione byłoby wykonanie przydomowej oczyszczalni ścieków 

lub wyposażenie nieruchomości w zbiornik bezodpływowy. W tym celu wystąpiono do 

Nadleśnictwa Damnica z prośbą o ustosunkowanie się do możliwości przekazania Gminie 

części gruntu, na którym mogłaby być zlokalizowana infrastruktura kanalizacyjna. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 5 

W Sesji Rady Gminy Damnica uczestniczył  Pan Mariusz Ożarek Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Słupsku, który przedstawił Radzie zamierzenia Powiatu w zakresie zadań 

inwestycyjnych na drogach powiatowych na terenie gminy Damnica w 2019 r. 

Dyrektor M. Ożarek poinformował, iż głównym zadaniem inwestycyjnym  realizowanym 

przez powiat w gminie Damnica jest przebudowa mostu w miejscowości Damno. 

Przewidywany termin zakończenia inwestycji określono na połowę lipca br. Po tym terminie 

most zostanie oddany do użytku a most zastępczy będzie rozebrany. W bieżącym roku powiat 

wykona dokumentację projektową przebudowy drogi powiatowej przez miejscowość        

Stara Dąbrowa. Kolejnym planowanym zamierzeniem powiatu do realizacji na lata następne 

będzie przebudowa drogi powiatowej na odcinku Bobrowniki – Grapice. W realizacji tego 

przedsięwzięcia powiat liczy na współfinansowanie gmin Damnica i Potęgowo. 

W czasie obecnej kadencji należy podjąć także temat dalszej modernizacji drogi powiatowej 

Mianowice-Główczyce na odcinku Damnica-Główczyce 
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W dalszej części posiedzenia prowadzono dyskusję na temat potrzeb w zakresie remontów 

dróg powiatowych i chodników przy drogach powiatowych oraz możliwości ich realizacji. 

 

Radna Powiatu Pani Maria Janusz poinformowała, iż rozpoczęły się prace remontowe obiektu 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Damnicy. Prace polegają na przystosowaniu budynku 

do wymogów bezpieczeństwa z zakresu zabezpieczenia przeciwpożarowego a także 

prowadzone są zewnętrzne prace restauratorskie i konserwatorskie obiektu. Wartość 

inwestycji to kilka milionów złotych. 

 

Wójt A. Kordylas przedstawił plan zadań inwestycyjnych na drogach gminnych na 2019r. 

Plan w załączeniu do niniejszego protokołu – załącznik nr 1. 

 

Radna I. Mędrkiewicz zwróciła się z pytaniem, kiedy i przez kogo podjęta została decyzja o 

wyborze dróg gminnych i powiatowych przedstawionych przez Pana Wójta. 

 

Wójt A. Kordylas odpowiedział, iż otrzymał pismo od Starosty Słupskiego, aby wskazać 

zaplanowane drogi do remontu na najbliższe 5 lat. Są to także drogi wskazane w programach 

wyborczych Państwa radnych. 

 

Rada I. Mędrkiewicz uważa, że do tego typu decyzji powinni być włączeni radni i wspólnie 

dokonać wyboru. Radna I. Mędrkiewicz przytoczyła treść pisma jakie otrzymała od Wójta 

Gminy dotyczącego wniosku o remont ulicy Parkowej w Damnicy. W piśmie Wójt Gminy 

poinformował radną, iż ze względu na brak środków finansowych zadanie nie zostało ujęte w 

budżecie na 2019 rok. Niemniej jednak gmina posiada dokumentację projektową przebudowy 

tej drogi, która może być podstawą do złożenia wniosku o dofinansowanie. Na posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów temat ten nie został podjęty a przedstawiono Komisji informację 

o złożeniu wniosku na dofinansowanie przebudowy drogi w Damnie i ulicy Leśnej w 

Damnicy. Radna zwróciła uwagę na zły stan drogi i chodnika przy ulicy Parkowej. Ze 

względu na bezpieczeństwo poruszających się po tej drodze zarówno pojazdów jak i pieszych 

należałoby wpisać to zadanie jako pilne do realizacji na przyszły rok. 

 

Wójt A. Kordylas zgodził się z twierdzeniem radnej I. Mędrkiewicz, iż ulica Parkowa jest 

ważnym ciągiem komunikacyjnym i wymaga pilnego remontu. Jednakże należy wziąć pod 

uwagę pewne priorytety. Wójt złożył propozycje dróg do remontu. Złożone zostały dwa 

wnioski o dofinansowanie przebudowy dróg, jednak  nie ma gwarancji, czy rząd dofinansuje 

przebudowę ulicy Leśnej do skrzyżowania z ulica Parkową czy też drogę w Damnie. Może się 

zdarzyć tak, że nie otrzymany dofinansowania i żadnej z tych dróg nie będziemy robić. Na 

terenie gminy jest wiele dróg, które wymagają remontu. W okresie obecnej pięcioletniej 

kadencji Wójt zakłada wykonać remont większości dróg, które tego wymagają oczywiście 

pod warunkiem, że gmina otrzyma dofinansowanie. Budżet gminy ma ograniczone 

możliwości finansowe i nie można zaspokoić wszystkich potrzeb jednocześnie. 

 

Radna I. Mędrkiewicz zgadza się, że jest potrzeba remontu wielu innych dróg m.in. ulicy 

Leśnej, jednak ulica Parkowa jest nie mniej ważna. Jeżeli droga ta posiada dokumentację 
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projektowa to zasadnym było złożenie wniosku o dofinansowanie. Radna I. Mędrkiewicz 

zgadza się z Wójtem, że mamy określony budżet i nie można zrobić wszystkiego 

jednocześnie, dlatego ulicę Parkowa należy jako zadanie pilne ująć w budżecie na 2020 rok. 

 

Radny W. Wilkowski zwrócił się do Wójta Gminy o  rozważenie, co można zrobić w kwestii 

dróg nieutwardzonych a ważnych dla mieszkańców gminy m.in. odcinek drogi z Bobrownik 

do osiedla leśnego. Większość mieszkańców nie jest w stanie samochodem skorzystać z tej 

drogi. Na chwilę obecną wystarczyłoby wykonać prace równiarką, aby umożliwić przejazd tą 

drogą. W podobnej sprawie zwrócił się sołtys sołectwa Łojewo w kwestii drogi w Łojewie od 

pałacu w kierunku Siodłonia. Są to drogi ważne dla mieszkańców i nie chodzi o utwardzenie 

tylko o ich wyrównanie po zniszczenie przez sprzęt leśny i rolniczy. Radny W. Wilkowski 

proponuje, aby przy współpracy z sołtysami sporządzić spis takich dróg, z pewnością będzie 

ich więcej i wówczas wynająć maszynę do ich wyrównania. 

 

Wójt A. Kordylas stwierdził, iż uwaga radnego W. Wilkowskiego jest słuszna i drogi lokalne 

gruntowe także powinny być naprawione. Sprawa drogi w Bobrownikach jest nieco 

skomplikowana, gdyż wchodzi w grunty prywatne. W najbliższym czasie sprawie tej 

przyjrzymy się dokładnie. 

 

Radny Ł. Malinowski odniósł się do wypowiedzi radnej I. Mędrkiewicz w kwestii ulicy 

Parkowej i poinformował, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa       

i Inwestycji temat ten został poruszony. Złożone zostały dwa wnioski o dofinansowanie z 

funduszu dróg samorządowych, gdzie wykonana jest dokumentacja. Radny Ł. Malinowski 

popiera wniosek o przebudowę ulicy Parkowej i będzie starał się przekonać do tego Wójta       

i pozostałych radnych, aby umieścić to zadanie w budżecie na przyszły rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż także popiera wniosek o przebudowę ulicy 

Parkowej i jeżeli tylko będą środki, aby była priorytetem na przyszły rok. 

 

Wiceprzewodniczący Z. Kaźmierski wyjaśnił, iż droga w Łojewie o której mówił radny W. 

Wilkowski niszczona jest przez pojazdy Nadleśnictwa oraz Spółki Rolnej w Bobrownik. 

Uważa, że należałoby zobligować obie firmy do naprawy szkód na drogach a nie cedować 

wszystko na gminę. 

 

Przewodniczący K. Kozina wyjaśnił, iż Firma Farm Frites naprawia drogi z których korzysta i 

uważa, że należy zobowiązać OHZ Bobrowniki do naprawy drogi w Łojewie. 

 

Ad. 6 

Wójt A. Kordylas przedstawił informację o bieżącej realizacji inwestycji gminnych. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu – załącznik nr 2. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 
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Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1139G                         

w miejscowości Damnica w kierunku miejscowości Mianowice". 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. "Budowa chodnika w ciągu drogi 

powiatowej nr 1139G w miejscowości Damnica w kierunku miejscowości Mianowice" został 

omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. 

"Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1139G w miejscowości Damnica w kierunku 

miejscowości Mianowice" i ogłosił wynik głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1139G w 

miejscowości Damnica w kierunku miejscowości Mianowice" 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/71/2019 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. "Budowa chodnika w 

ciągu drogi powiatowej nr 1139G w miejscowości Damnica w kierunku miejscowości 

Mianowice" została podjęta. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Damnica na 2019r.  został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 
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Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019r. i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/72/2019 w sprawie zmian                

w budżecie Gminy Damnica na 2019r. została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2019-2025 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2019-2025 został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2019-2025     

i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2019-2025 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/73/2019 w sprawie zmian                

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 209-2025  została podjęta. 
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Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym i oddziałach przedszkolnych 

w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Damnica 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Damnica został omówiony na posiedzeniach 

Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Damnica i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym i oddziałach przedszkolnych 

w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Damnica 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/74/2019 w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Damnica  została podjęta. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez 

uczelnie oraz ustalenia specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2019 r. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 
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dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez uczelnie oraz ustalenia specjalności i 

form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2019 r.  został omówiony na posiedzeniach 

Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie   ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez uczelnie oraz 

ustalenia specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2019 r.  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez 

uczelnie oraz ustalenia specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2019 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/75/2019 w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez uczelnie oraz ustalenia specjalności     

i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2019 r.  została podjęta. 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019 

– 2021 w Gminie Damnica 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie przyjęcia  Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2019 – 2021 w Gminie Damnica został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019 – 2021 w Gminie 

Damnica i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019 

– 2021 w Gminie Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/76/2019 w sprawie przyjęcia  

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019 – 2021 w Gminie Damnica została 

podjęta. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia 

ścieków na terenie Gminy Damnica 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Damnica został 

omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na terenie 

Gminy Damnica i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia 

ścieków na terenie Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/77/2019 w sprawie uchwalenia 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Damnica została 

podjęta. 

 

Ad. 14 
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Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz  z udziałem 

w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie lokalu mieszkalnego wraz  z udziałem w nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz  z udziałem                           

w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz z udziałem 

w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Patryk Pałucki, 

Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marcin Jarzmicki, Iwona Mędrkiewicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/78/2019 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz z udziałem w nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica została podjęta. 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, po uprzednim zniesieniu służebności 

przesyłu 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

bezprzetargowe oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, 

po uprzednim zniesieniu służebności przesyłu został omówiony na posiedzeniach Komisji 

Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Damnica, po uprzednim zniesieniu służebności przesyłu              

i ogłosił wynik głosowania: 
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Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, po uprzednim zniesieniu służebności 

przesyłu 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/79/2019 w sprawie wyrażenia 

zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica, po uprzednim zniesieniu służebności przesyłu została podjęta. 

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie przygotowania przez Wójta Gminy Damnica projektu uchwały 

ustalającej "Zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych     

i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń" 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie przygotowania przez 

Wójta Gminy Damnica projektu uchwały ustalającej "Zasady i warunki sytuowania obiektów 

małej architektury, tablic reklamowych     i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń" został 

omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie  przygotowania przez Wójta Gminy Damnica projektu uchwały ustalającej "Zasady 

i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 

reklamowych oraz ogrodzeń"  i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przygotowania przez Wójta Gminy Damnica projektu uchwały 

ustalającej "Zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych     

i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń" 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/80/2019 w sprawie przygotowania 

przez Wójta Gminy Damnica projektu uchwały ustalającej "Zasady i warunki sytuowania 

obiektów małej architektury, tablic reklamowych  i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń" 

została podjęta. 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego dotyczącego wyborów sołtysa 

Sołectwa Łebień 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu 

wyborczego dotyczącego wyborów sołtysa Sołectwa Łebień został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Radny M. Jarzmicki uważa, że uchwała o odrzucenie protestu wyborczego jest zasadna, 

ponieważ w statucie sołectwa jest zapis, że na wniesienie protestu są trzy dni od daty zebrania 

wiejskiego. Protest został wniesiony po terminie więc jest bezzasadny. Radny M. Jarzmicki 

zgłosił wniosek ustny, aby zmienić uchwałę w sprawie statutów wszystkich sołectw co do 

terminu wnoszenia protestu poprzez jego wydłużenie do 5 lub 7 dni. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego dotyczącego wyborów sołtysa Sołectwa Łebień 

 i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego dotyczącego wyborów sołtysa 

Sołectwa Łebień 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/81/2019 w sprawie rozpatrzenia 

protestu wyborczego dotyczącego wyborów sołtysa Sołectwa Łebień została podjęta. 

 

Ad. 18 
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Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” – 

projekt uchwały dotyczy przyznania honorowego tytułu dla Pana Ryszarda Zielińskiego. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie nadania honorowego 

tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady 

Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/82/2019 w sprawie nadania 

honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” została podjęta. 

 

Ad. 19 

Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” – 

projekt uchwały dotyczy przyznania honorowego tytułu dla Pani Bronisławy Miszk. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie nadania honorowego 

tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady 

Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/83/2019 w sprawie nadania 

honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” została podjęta. 

 

Ad. 20 

Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” – 

projekt uchwały dotyczy przyznania honorowego tytułu dla Pana Leona Miszk. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie nadania honorowego 

tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady 

Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VIII/84/2019 w sprawie nadania 

honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” została podjęta. 

 

Ad. 21 Wolne wnioski i informacje 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy Damnica zgodnie                             

z obowiązującymi przepisami przedłożył Radzie Gminy Damnica, „Ocenę zasobów pomocy 

społecznej w 2018r.” 

Z dokumentem można zapoznać się na stanowisku ds. obsługi Rady Gminy. 

 

Radny M. Jarzmicki zwrócił się z pytaniem do Dyrektora ZGK w Damnicy. Radni otrzymali 

informację na temat płatności za wodę i ścieki. Z informacji tej wynika, że gmina dostarcza 

wodę także do miejscowości Nowa Dąbrowa, która nie należy do naszej gminy. Czy nie 
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należałoby rozważyć przyłączenia tej miejscowości do sieci gminy Potęgowo? Co w sytuacji 

awarii lub uszkodzenia sieci? Jest to długi odcinek sieci. 

 

Dyrektor ZGK M. Barański wyjaśnił, iż w informacji przedstawione są dane od 2009 roku i w 

systemie ZGK była wprowadzona kwota, która widnieje w informacji. ZGK mógł np. 

wykonać usługę wywozu nieczystości dla mieszkańca tej miejscowości i stąd ten zapis. 

 

Radny M. Jarzmicki prosi o odpowiedź na pytanie, czy dostarczamy wodę do miejscowości 

Nowa Dąbrowa? Jeżeli tak, to czy  rozważano przekazania administrowania siecią do tej 

miejscowości dla gminy Potęgowo? 

 

Dyrektor ZGK M. Barański odpowiedział, iż do sieci gminnej podłączony jest jeden budynek 

w miejscowości Nowa Dąbrowa. Na chwilę obecną nie ma plany wieloletniego rozwoju sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie gminy Damnica. Plan taki należy opracować. W 

planie tym trzeba będzie określić kierunki działania, co należy wykonać w pierwszej 

kolejności a co aby poprawić jakość wody, z których miejscowości zabrać ścieki. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poinformował, iż należy sprawdzić umowę z gminą Potęgowo w 

tym zakresie i ustalić, jakie są możliwości. 

 

Radny W. Wilkowski  poinformował, iż otrzymał informację, że w miejscowości Łojewo 

zostanie ustawiona wiata przystanku autobusowego, o którą wnioskował. Radny W. 

Wilkowski zwrócił się z pytaniem do Dyrektora ZGK w Damnicy, czy potwierdza, że ZGK 

został zobligowany do ustawienia wiaty i kiedy można spodziewać się realizacji? 

 

Wójt Gminy A. Kordylas odpowiedział, iż planuje się postawienie kiltu wiat na terenie gminy 

m.in. w Starej Dąbrowie i Łojewie. Wiaty zostaną zakupione i systematycznie montowane. 

 

Radny Ł. Malinowski poinformował Radę, iż w dniu 26 kwietnia br. Komisja Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji dokonała przeglądu stanu dróg gminnych pod kątem 

planowanych zadań inwestycyjnych i remontowych na 2019 rok. Komisja zapoznała się z 

przedłożonym przez Wójta Gminy planem zadań inwestycyjnych drogowych i 

oświetleniowych na 2019r. Komisja potwierdziła zasadność realizacji zadań przedstawionych 

przez Wójta Gminy. Jednocześnie Komisja analizując zgłoszone wnioski o dodatkowe punkty 

oświetleniowe stwierdziła brak zasadności budowy dodatkowych punktów w następujących 

miejscowościach: 

- Damno przy cmentarzu komunalnym, 

- Sąborze przy placu zabaw, 

- Mrówczyno w kierunku tzw. leśniczówki, 

- Stara Dąbrowa przy działkach budowlanych. 

Komisja uważa, że w tych miejscach dodatkowe punkty oświetlenie można budować w latach 

późniejszych, w pierwszej kolejności tam, gdzie mieszkają ludzie. Jest to opinia Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji, która przekazania została Wójtowi Gminy. 

Radny Ł. Malinowski zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby w przyszłym roku 

zorganizować wspólny wyjazd radnych w teren, aby każdy radny miał możliwość 

wypowiedzieć się w temacie. 

 



22 
 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż wniosek radnego Ł. Malinowskiego jest zasadny. 

Przypomniał także, iż w zakresie dodatkowych punktów oświetleniowych pozostały jeszcze 

do zrealizowania zadania z 2017r. 

 

Radna M. Hetnarowicz poinformowała, iż składała interpelację w sprawie czyszczenia 

chodników w miejscowościach poza Damnicą. Zwróciła się z pytaniem do Dyrektora ZGK w 

Damnicy, czy sporządzony został harmonogram takich prac w poszczególnych 

miejscowościach? Chodniki są zaniedbane, dawno niesprzątane. W niedługim czasie 

potrzebny będzie także harmonogram koszenia trawy np. na placach rekreacyjnych i należy 

podejść do tego tematu sprawiedliwie, aby w każdej miejscowości były czyszczone chodniki i 

wykaszana trawa. 

 

Dyrektor ZGK M. Barański poinformował, iż czyszczenie chodników przylegających do 

posesji jest obowiązkiem właściciela posesji. ZGK czyści chodniki z różnych terenów m.in. z 

terenów Zarządu Dróg Powiatowych, a także wyręcza osoby, które same winne utrzymać 

czystość na chodniku. ZGK nie realizuje tego wg określonego harmonogramu tylko w 

zależności od możliwości i potrzeb. Wybierane sią miejsca najbardziej zanieczyszczone i te 

gdzie jest pilna potrzeba sprzątania. ZGK nie dysponuje odpowiednią ilością pracowników, 

aby stworzyć harmonogram i wg niego pracować. Podstawowym i najważniejszym zadaniem 

ZGK jest dostarczenie mieszkańcom wody i odprowadzenie ścieków. 

 

Radna M. Hetnarowicz wyjaśniła, że chciałaby, aby w miejscowościach jej okręgu raz w roku 

wykonane były takie prace. W Bięcinie chodnik został wykonany w 2013 roku i od tego czasu 

nie jest czyszczony. Odcinki przylegające do posesji są czyszczone przez właścicieli jednak 

są odcinki zarośnięte trawą. Ponadto na przełomie listopada i grudnia ubiegłego roku 

rozpoczęte zostały prace przy czyszczeniu studzienek kanalizacyjnych i do dziś prace te nie 

zostały zakończone. Mieszkańcy oczekują realizacji zadań porządkowych w ich 

miejscowościach. 

 

Dyrektor ZGK M. Barański odpowiedział, że można rozważyć stworzenie takiego 

harmonogramu prac porządkowych. 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż wniosek radnej M. Hetnarowicz jest słuszny. 

Uważa, że raz w roku w każdej miejscowości pracownicy ZGK powinni wykonać 

kompleksowe prace porządkowe. 

 

Radna I. Mędrkiewicz stwierdziła, iż należałoby zastanowić się jak zwiększyć i usprawnić 

nadzór nad pracownikami ZGK. Z obserwacji tego jak pracują pracownicy w terenie wynika, 

że wymagają zwiększonego nadzoru. Należy nad tym problemem się zastanowić jak to 

rozwiązać. Mieszkańcy ulicy Ogrodowej zgłosili, iż wydobywa się z kanalizacji 

nieprzyjemny fetor. Radna I. Mędrkiewicz zwróciła się do Dyrektora ZGK o zajęcie się tym 

problemem. 

 

Wiceprzewodniczący Z. Kaźmierski poruszył sprawę złego stanu przystanku (murowanego) 

w Bobrownikach w kierunku Łojewa. Nie jest to dobra wizytówka gminy i należałoby coś z 

tym zrobić. 
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Dyrektor ZGK M. Barański  stwierdził, że na terenie gminy część obiektów przystankowych 

jest nowa i ładna a część obiektów wymaga remontu. Należałoby zastanowić się czy np. nie 

naprawiać starych i zniszczonych a zainwestować i zakupić nowe, w miarę jednolite wiaty w 

te miejsca. Zrobić to raz kompleksowo w ciągu roku lub dwóch i nie wracać do tematu wiat 

przystankowych. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poinformował, iż gminy nie stać na wymianę wszystkich wiat 

przystanków autobusowych. W bieżącym roku planuje się zakup kilku wiat i w kolejnych 

latach następne. 

 

Radny W. Wilkowski poinformował, iż w kwestii przystanku w Bobrownikach, o którym 

mówił Wiceprzewodniczący Z. Kaźmierski jest zamiar, aby go zrewitalizować w ramach 

funduszu sołeckiego. Być może przy pomocy ZGK uda się przywrócić go do odpowiedniego 

stanu. 

 

Radny Ł. Malinowski zaproponował, aby zrobić inwentaryzację terenów zielonych i w 

przyszłym roku ogłosić przetarg na wykaszania, aby odciążyć ZGK. Można zlecić 

wykaszanie firmie zewnętrznej i egzekwować terminową realizację. Jeżeli będzie potrzeba 

zinwentaryzowania terenów zielonych radny Ł. Malinowski służy pomocą. 

 

Przewodniczący K. Kozina nawiązał do informacji o płatności za wodę i ścieki, która 

przekazał Dyrektor ZGK. Kwota zaległości wynosi nadal ok. 420 tys. i każdy mieszkaniec 

musiałby spłacić ok. tysiąca złotych, aby spłacić te zaległości. Przewodniczący K. Kozina 

oczekuje informacji o działaniach polegających na odcinaniu wody dłużnikom. 

 

Dyrektor ZGK M. Barański stwierdził, iż tematem tym należy się zająć, gdyż jest to bardzo 

istotna kwestia, którą należy szybko rozwiązać. Jest grupa mieszkańców, która nie płaci 

należności, jest też grupa mieszkańców, której nie stać na opłaty. Jednak w tej kwestii Zakład 

może podjąć decyzję rozłożenia zaległości na raty. Sytuacja taka trwa praktycznie od 

początku powstania Zakładu. Podejmowanie były różne działania, jednak nie były one 

skuteczne. Prowadzone będą działania zmierzające do skutecznego zmniejszenia zadłużenia 

poprzez wysyłanie wezwań do dłużników, zgładzania do banku dłużników a następnie 

odcinanie dostępu do wody. Działania takie będą prowadzone. 

 

Sołtys W. Francuz poruszył sprawę stanu zabawek i wyposażenia na placach zabaw. Niektóre  

sprzęty zagrażają bezpieczeństwu dzieci, należy je na bieżąco naprawiać i konserwować. 

 

Dyrektor ZGK M. Barański poinformował, że na terenie gminy jest 20 placów zabaw. 

Przeprowadzono przegląd wszystkich placów zabaw i wymieniono wszystkie elementy 

zagrażające bezpieczeństwu przebywających tam dzieci. 

 

Sołtys R. Zieliński poruszył kwestię czyszczenia studzienek kanalizacyjnych w miejscowości 

Świecichowo. Studzienki nie są na bieżąco czyszczone, wokół studzienek zalega piasek z 

zimowego posypywania drogi. Nadmiar śmieci zapcha studzienki i wówczas koszt 

udrożnienia będzie większy. 
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Dyrektor ZGK M. Barański wyjaśnił, iż jest to droga powiatowa i czyszczenie studzienek 

przy tej drodze należy do Zarządu Dróg Powiatowych. ZGK wykonuje pewne zadania także 

przy drogach powiatowych lecz nie może wziąć wszystkiego na siebie. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, że ZGK wykonuje wiele zadań nienależących do jego 

obowiązków np. ulica Kolejowa w Damnicy należy do PKP  a wyczyścił ją ZGK. Zakład 

wykonuje wiele zadań na rzecz powiatu np. sprzątanie rowów, należy to wszystko 

dokumentować, opisywać. Powiat nie da nam na te zadania środków ale w ramach 

rekompensaty może np. wylać asfaltem odcinek drogi. 

 

Ad. 22 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14:45 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady VIII Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 


